
Karel Kryške, Keltec Engineering, Irsko 

Byl jsem na stáži od 18. 6. do 16. 7. v Irsku. Mým domovem bylo město Dromina a byl jsem zde na jeden měsíc. 

Na tuto stáž jsem se dostal díky naší škole – Střední průmyslová škola strojní a elektrotechnická, Liberec a také 

díky programu Erasmus+. 

Byl jsem umístěn do firmy Keltec 

Engineering, tato firma vyrábí zemědělská 

přípojná vozidla a také poskytuje servis 

svým produktům. Náplní mé práce bylo 

sestavování těchto strojů, neboli 

sestavování a sešroubovávání různých 

součástí, zapojování hydraulického vedení 

a výstražných světel, zabrušování svarů a 

operování s vysokozdvižným vozíkem. 

Tato praxe mi přinesla mnoho nových 

poznatků. Konkrétně mi udělala přehled o 

náročnosti a nákladovosti výroby v oblasti 

zemědělství a také jsem se zde naučil 

ovládat vysokozdvižný vozík. Jinak jsem 

zjistil, že všechny metody a způsoby na 

montáži jsou stejné jako u nás. 

Na této stáži jsem se také hodně zlepšil v anglickém jazyce, dokážu lépe porozumět jakémukoliv nářečí (Ruské, 

Polské, Irské, …) a také jsem zlepšil své komunikační schopnosti v anglickém jazyce. Zlepšení bylo okamžité, 

hned první den v práci jsem zpozoroval zlepšení. Zlepšila se mi schopnost rychle reagovat a také písemný projev 

v anglickém jazyce. 

 

Byl jsem ubytován u hodně pohodové rodiny. Všude kam jsem chtěl, mě vozili autem, a myslím, že jsem 

nemohl dostat kohokoliv lepšího. Stravování bylo hodně v pohodě, dostali jsme ochutnat tradiční Irské jídlo a 

také jsme dostávali bohaté svačinové balíčky. 

Ve volném čase jsme měli pořád co dělat. Naše paní 

učitelka nám zařídila skvělé výlety všude možně v okolí 

Corku, byli jsme na Moherských útesech, v Jamesonu, 

v Guinessu a také jsme byli na výstavě Titaniku a jeli 

jsme na výlet také do Youghalu.  

Z grantu od Evropské Unie bylo hrazeno ubytování, 

stravování a cesty v MHD. 

Na tuto stáž jsem se připravoval pomocí přípravných 

kurzů na naší škole, které byly nad rámec vyučování. 

Naučil jsem se zde mnoho zajímavých informací o Irsku. 

A také jsem se zde naučil trochu technické angličtiny. 

Na konec bych chtěl shrnout svůj celkový dojem z této 

stáže. Tato stáž byla velice náročná, hned první den jsem byl „předhozen“ do anglicky mluvící země a zezačátku 

to bylo těžké, ale potom už jsem si zvyknul a už to byla pohoda. Celkově jsem rád, že jsem dostal takovou 

příležitost a nelituji, že jsem byl na této stáži. A pokud se chystáte na tuto stáž, tak nezapomeňte, že se tu jezdí 

obráceně, než u nás.  


